关于部门规章草案在“中国政府法制信息网”公开征求意见有关事项的通知
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国务院各部门法制工作机构： 

　　党的十七大提出，制定与群众利益密切相关的法律法规和公共政策原则上要公开听取意见。国务院领导批准的第四次中美战略经济对话有关透明度的成果中也规定，中方在国务院法制办管理的网站上公布部门规章草案。按照这些要求，我办曾于2008年7月31日向各部门法制工作机构发出《关于通过“中国政府法制信息网”汇集刊登部门规章草案有关事项的通知》，请各部门在通过有关载体公布规章草案向社会征求意见的同时，将该规章草案及公开征求意见的通知发送我办，由我办同时在“中国政府法制信息网”上公布。近3年来，各有关部门在制定规章过程中，通过“中国政府法制信息网”公布了大量规章草案向社会公开征求意见，增强了规章制定工作的透明度，进一步提高了规章的质量。 

　　2011年5月，中美举行了第三轮中美战略与经济对话框架下经济对话，我方代表团由胡锦涛主席特别代表王岐山副总理和戴秉国国务委员率领，中美双方就透明度问题达成一致成果。为了落实这一成果，进一步增强规章制定工作的透明度，现将规章草案公开征求意见有关事项进一步通知如下，请你们遵照执行： 

　　（一）各部门决定公布规章草案向社会公开征求意见的，请在通过有关载体向社会公布的同时，将该规章草案和关于该草案公开征求意见的通知电子版发送给我办信息中心，由我办信息中心同时在“中国政府法制信息网”上集中公布。 

　　（二）部门规章草案在“中国政府法制信息网”上公开征求意见的期限一般不少于30天，请各部门按照该要求确定征求意见的期限，并在公开征求意见的通知中注明。 

　　（三）在关于规章草案公开征求意见的通知中，请注明本部门负责接收公众意见和建议的电子邮件地址和通信地址。社会各方面对在“中国政府法制信息网”上公布的规章草案提出的意见和建议，由各有关部门自行收集整理。 

　　（四）我办信息中心负责接收规章草案和关于该草案公开征求意见的通知电子版。请各部门在发送电子版后，及时电话告知我办信息中心联系人。 

　　（五）我办将在每年一季度向社会公布上一年度部门规章草案在“中国政府法制信息网”上公开征求意见的情况。 

国务院法制办公室秘书行政司
二〇一一年八月一日
　　 


This document is translated from Mandarin Chinese by staff at the U.S. Embassy in Beijing. It is not an official U.S. Department of State translation, and neither the Department of State nor the U.S. Government guarantees the accuracy or completeness of the translation.
The Circular on the Issues Concerning the Solicitation of Public Comments on the Draft Departmental Rules via Official SCLAO Website
To: Each legislative affairs body of agencies under the State Council

The 17th National Congress of the Chinese Communist Party requires that public comments be, in general, solicited while drafting laws, regulations and public policies closely related to the public’s interests. The fact sheet of transparency outcome under the 4th SED approved by the State Council leaders also states that the Chinese side would make draft departmental rules publicly available on the official website of SCLAO.  According to said requirements,  SCLAO issued the Circular on the Issues Concerning the Collection of and the Announcement about Draft Departmental Rules via the Official SCLAO Website, on July 31, 2008 to the legislative affairs bodies of all agencies under the State Council, which requires that all legislative bodies, while soliciting public comments via related media, to provide drafts as well as circulars about the solicitations to SCLAO to post simultaneously on SCLAO’s official website. For three years, related legislative affairs bodies have announced to the public via the official SCLAO website a large number of draft rules for public comments, which has increased the transparency of  rule-making and further improved the quality of the rules. 
In May, 2011, China and the U.S. conducted an economic dialogue under the framework of the 3rd Round of the U.S-China Strategic and Economic Dialogue, at which the Chinese delegation chaired by Vice Minister WANG Qishan and State Councilor DAI Bingguo, as the representatives of President HU Jintao, reached a consensus with the U.S. delegation on transparency issues. In order to carry out the outcome and further increase the transparency of rule-making, we reiterate related issues with this circular. Please follow the requirements:
1. When an agency decides to release draft rules to solicit public comments, while releasing the draft to the public via related media, please provide the electronic version of the rules and the announcement on soliciting public comments to the Information Center of SCLAO; the latter will release the draft rules on the official SCLAO website at the same time. 
2. The period for soliciting public comments on departmental rules on the official SCLAO website is in general no less than 30 days. Please set your comment periods accordingly and make it clear in your announcements about the solicitation of public comments. 
3. In circulars about the solicitation of public comments, please provide the e-mail address and mail address of your responsible recipients. Your responsible agencies are in charge of collecting the comments and proposals made by the public at the official SCLAO website. 
4. The Information Center of SCLAO is the recipient of the electronic version of draft rules and corresponding circulars on the solicitation of public comments. Please call in a timely manner to notify the Information Center point of contact about providing electronic version of the rules. 
5. In the first quarter of each year, SCLAO will announce to the public via the official SCLAO website developments related to soliciting public comments for departmental rules.

Issued by the Department of General Affairs, SCLAO
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